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IZJAVE PREDSEDNIKA VLADE REPUBLIKE SLOVENIJE JANEZA JANŠE 

NA NOVINARSKI KONFERENCI OB URADNEM OBISKU  

PREDSEDNIKA VLADE KRALJEVINE NORVEŠKE 

Ljubljana, 23. oktober 2007 
 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Spoštovani gospe in gospodje, lep pozdrav vsem skupaj. Danes 
gostimo na uradnem obisku v Republiki Sloveniji predsednika vlade Norveške z delegacijo. Počaščeni 
smo s tem obiskom. Med Slovenijo in Norveško so dobri odnosi, praktično ni nobenih odprtih vprašanj ali 
problemov. Norveška je Slovenijo priznala že 15. januarja leta 1992, skupaj z državami članicami 
Evropske unije. Od maja leta 2004 so med državami okrepljeni odnosi, od takrat naprej smo skupaj v 
Severnoatlantskem zavezništvu in tudi partnerici v Evropskem gospodarskem prostoru. Med državama 
poteka redni politični dialog. S 1. januarjem naslednjega leta bomo skupaj tudi v območju Schengna. 
Naslednje leto, aprila, se predvideva vzpostavitev neposredne letalske povezave med Ljubljano in 
Oslom. Ta povezava bo okrepila tako turistične obiske iz obeh držav kot tudi gospodarsko sodelovanje.  
 
Menjava, blagovna menjava in menjava storitev med državama, se v zadnjih letih povečuje. Vendar vse 
možnosti še niso bile izkoriščene. Bistveno boljše perspektive so pred nami, zlasti v turizmu, 
elektrogospodarstvu, pohištveni industriji in pri vzajemnih investicijah. V kratkem bo za podpis med 
državama pripravljena Konvencija o izogibanju dvojnega obdavčevanja. Slovenija je Norveški še posebej 
hvaležna za prispevek, ki ga Norveška daje na razpolago Sloveniji v okviru Norveškega finančnega 
mehanizma. Preko tega mehanizma Norveška neposredno prispeva k večji koheziji znotraj Evropske 
unije in tudi v Sloveniji. Prispevek Norveške za Slovenijo v obdobju 2004- 2009 je preko 12 milijonov 
evrov, kar so za nas znatna sredstva.  
 
Norveška je za Slovenijo dežela dobrih praks, ko gre za varstvo okolja, rast t.i. zelene industrije, 
inovacije, s katerimi bolj uspešno varujemo okolje. Na tem področju smo zelo zainteresirani za prenos 
izkušenj. O tem smo se pogovarjali na srečanju med obema delegacijama. Norveška je tudi vključena v 
vse tiste mehanizme Evropske unije, s katerimi skušamo znotraj Evropske unije zmanjšati emisije 
toplogrednih plinov in povečati delež obnovljivih virov energije v nacionalnih energetskih bilancah. Tudi o 
tem smo govorili, predvsem zaradi tega, ker bo Slovenija kot predsedujoča država Evropske unije v prvi 
polovici naslednjega leta, sooblikovala in koordinirala nadaljevanje procesov za izpolnjevanje ciljev, ki 
smo jih na Evropskem svetu določili letos. Ko bomo skupne cilje ali pa napore za dosego skupnih ciljev, 
pri redukciji CO2 in povečanju obnovljivih virov, razdelili med države članice; kar ne bo tako lahka naloga. 
 
Gospodu predsedniku in kolegu predsedniku norveške vlade sem predstavil tudi prioritete slovenskega 
predsedovanja, v času prve polovice naslednjega leta. Posebej sva izmenjala stališča, glede pogledov 
na situacijo v regiji Zahodnega Balkana. Imava zelo podobne poglede, kako to situacijo reševati. Oboji 
podpiramo evropsko perspektivo držav Zahodnega Balkana in se zavedamo občutljivosti vprašanja, ki bo 
v naslednjih mesecih pred nami. To je določitev bodočega statusa Kosova. Tukaj smo oboji poudarili, da 
si želimo rešitve, ki bi bila čim bolj pozdravljena ali usklajena, tako med Beogradom kot Prištino. Oboji 
bomo delali v tej smeri.  
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Glede na to, da smo skupaj v Severnoatlantskem zavezništvu, smo se pogovarjali tudi o aktualnih 
varnostnih vprašanjih. Predvsem smo izmenjali poglede na prihodnji vrh zavezništva, ki bo aprila 
naslednje leto v Bukarešti. Slovenija podpira naslednji korak pri širitvi NATO in sprejem kandidatk, ki zdaj 
čakajo na članstvo, to so: Hrvaška, Makedonija in Albanija, pod pogojem, da države izpolnijo kriterije. 
Tudi tukaj imamo enaka stališča. V tem trenutku še ni končnih poročil in tudi ne dokončne odločitve. Prav 
tako se strinjamo v stališču, da je tudi državam, ki niso v prvem krogu kandidatke za širitev, treba pustiti 
odprta vrata, sodelovati z njimi znotraj Partnerstva za mir. Tukaj smo posebej podčrtali, da je Srbija ena 
od teh držav, za katero morajo vrata v Severnoatlantsko zavezništvo ostati odprta. V primeru, da zdaj 
pride do širitve NATO na te tri države, to ne sme biti v nobenem primeru signal, da se zdaj proces 
zaključuje ali da se vrata zapirajo, ampak obratno.  
 
Toliko z moje strani. Še enkrat izražam zadovoljstvo, da imamo danes v Sloveniji na obisku uradno 
delegacijo Vlade Kraljevine Norveške. Imeli smo priložnost izmenjati poglede in stališča o najbolj 
aktualnih zadevah, ki zadevajo tako bilateralno sodelovanje kot tudi odnos vlad obeh držav do širših 
vprašanj v regiji, v Evropi in v svetu. 


